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§ 1 

Anmälan av val till pensionärsråd 2017 

Stadsdelsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 15 

december 2016 att utse pensionärsråd för 2017. 

 

§ 2 

Val av ordförande och vice ordförande samt 

ersättarordning 

Rådet beslutade att utse Christer Bentzer till ordförande och 

Inger Stenelo till vice ordförande. Ersättarordning fastställdes 

enligt följande. 

 

LEDAMOT       ERSÄTTARE 

 Bentzer, SPF Johansson SPF, Tholander SPF,  

Lindh PRO, Ehnvall PRO 

 Petersson, SPF 

 

Johansson SPF, Tholander SPF,  

Lindh PRO, Ehnvall PRO 

 Stenelo, PRO Lindh PRO, Ehnvall PRO,  

Johansson SPF, Tholander SPF 

 Uddén, PRO 

 

Lindh PRO, Ehnvall PRO,  

Johansson SPF, Tholander SPF 

 Lindqvist, SKPF 

 

Johansson SPF, Tholander SPF,  

Lindh PRO, Ehnvall PRO 

 

§ 3 

Justering och närvaro 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera protokollet, vilket ska ske 

omedelbart efter sammanträdet. 

 

§ 4 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde den 8 

december 2016 justerats omedelbart efter sammanträdet.  
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§ 5  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråds 

sammanträdesprotokoll den 6 december 2016. 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-02-02, §§ 6–12  

 
§ 6 

Svar på medborgarförslag om fler sittplatser vid Långbro park 

Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnade den 17 november 2016 ett 

medborgarförslag till förvaltningen för beredning. Det innehåller förslag 

om att skapa fler sittplatser med bord och blommande  

buskar i Långbro park. Förslagsställaren önskar dem på en specifik plats i 

östra delen av parken. 

 

Förvaltningen är tveksam till att planera in nya sittplatser och plan-

teringar/buskar på den föreslagna platsen, dels eftersom parken är 

nyanlagd och det finns flera sittplatser i parken, dels då  

förvaltningen har många andra uppdrag inom parkinvesteringar det  

kommande året. Förvaltningen föreslår istället att tillgängligheten  

förbättras till en befintlig sittplats cirka 85 meter nordväst om den  

föreslagna platsen, genom att en enkel gång anläggs från parkvägen till 

sittplatsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-01-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Verksamhetsberättelse 2016 

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare, och Krisztina Buki 

Tornbjörk, utredare, informerade om verksamhetsberättelse 2016. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och påtryckte vikten av att den rådande 

bristen på larm på Älvsjö servicehus åtgärdas så snart som möjligt. 

Förvaltningen återkommer med datum på installation av larm vid rådets 

nästkommande sammanträde.  
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§ 8 

Uppföljning av Riksfärdtjänst Sverige AB 

Stockholms stad har avtal med Riksfärdtjänst Sverige AB för bokning av 

resor med riksfärdtjänst. Företaget beställer riksfärdtjänstresor med tåg, 

flyg, buss, båt, taxi och specialfordon. Rätt till kommunal inrikesresa med 

riksfärdtjänst har den som har en stor och varaktig funktionsnedsättning 

och därför måste resa på ett särskilt kostsamt sätt. Under hösten 2016 

genomfördes en verksamhetsuppföljning av utföraren. Förvaltningen har i 

verksamhetsuppföljningen gjort bedömningen att Riksfärdtjänst Sverige 

AB sammantaget följer kraven i avtalet och har därigenom de 

förutsättningar som krävs för en god och säker verksamhet. Vid 

uppföljningen identifierades även utvecklingsmöjligheter gällande dels 

verksamhetens ledningssystem, dels verksamhetens lokala rutiner. 

Uppföljning av identifierade utvecklingsområden kommer att följas upp 

2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-12-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 9 

Uppföljning av Solberga vård- och omsorgsboende, korttidsvård 

och dagverksamhet 2016 

Solberga vård- och omsorgsboende, korttidsvård och dagverksamhet drivs 

i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under hösten 2016 genomfördes 

den årliga verksamhetsuppföljningen av boendet, korttidsvården och 

dagverksamheten. Uppföljningen visar att boendet, korttidsvården och 

dagverksamheten sammantaget följer kraven i avtal, lagar och föreskrifter 

och har därigenom de förutsättningar som krävs för en god och säker 

verksamhet. Vid uppföljningen identifierades även vissa 

utvecklingsområden och brister, gällande dels verksamhetens lokala 

rutiner, dels dokumentationen utifrån bestämmelser i socialtjänstlagen 

samt gällande lagstiftning för hälso- och sjukvårdsdokumentation. 

Bristerna ska vara åtgärdade vid verksamhetsuppföljningen hösten 2017. 

För att säkerställa att bristerna blir åtgärdade kommer löpande 

uppföljningar att göras under året.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-11-25. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde sin uppskattning av 

personalens engagemang under rådets studiebesök på boendet den 21 

oktober 2016. 
 

 

§ 10 

Parkinvesteringar 2018-2020 

Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till trafikkontoret med 

ansökningar om investeringsmedel för parker 2018-2020. Nytt för i år är 

att nämnderna även ansöker om reinvesteringsmedel för parker på detta 

sätt. Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om sju investerings- och 

reinvesteringsprojekt, samt en ansökan som avser det kontinuerliga 

behovet av reinvesteringsmedel för trappor, parkvägar och planteringar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-01-17. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

 

§ 11 
Översiktplan för Stockholm 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram förslag till en ny  

översiktsplan för Stockholm, som ska ersätta den nuvarande Promenad-

staden, som gäller sedan 2012. Förslaget har varit på samråd i alla 

stadsdelsområden under perioden november till december 2016. 

 

Förvaltningen anser att en ny översiktsplan är av strategisk  

betydelse eftersom stadens förutsättningar har ändrats mycket sedan den 

nuvarande planen arbetades fram. Bland annat ökar stadens befolkning 

snabbare än tidigare. Förvaltningen anser att innehållet i den nya 

översiktsplanen i huvudsak är bra, men att delar av den behöver förtydligas 

för att översiktsplanen ska bli mer användbar som ett styrdokument. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-01-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens remissvar.  
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§ 12 

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 4/2016 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller insats 

som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum för gynnande 

beslut. Kommunen ska på motsvarande sätt rapportera om en insats har 

avbrutits och inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 4/2016 har förvaltningen rapporterat fem ärenden inom LSS-

området som inte har verkställts inom tre månader, ett ärende har 

rapporterats med avbrott i verkställigheten och ett ärende har avslutats utan 

att verkställas. Under kvartalet har ett LSS-ärende och ett ärende inom 

äldreomsorgen rapporterats som verkställda.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-01-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 13 

Övriga frågor 

Kalendarium 2017 

Ett utkast till kalendarium 2017 har upprättats och presidiet 

kommer preliminärt att besöka rådet den 9 maj. Rådet 

återkommer med ett förslag på kalendarium vid sitt 

sammanträde i mars.  

 

Rådet beslutade också att ändra sin sammanträdestid den 9 

maj 2017 från kl. 10.00 till kl. 09.00.  

 

Förtroenderåd 2017 

Marianne Lindqvist, SKPF, och Lillemor Tholander, SPF, 

valdes till representanter till förtroenderådet vid Älvsjö 

servicehus för 2017.  

 

Förvaltningens samverkansöverenskommelse med polisen 

Rådet hade tagit del av samverkansöverenskommelsen mellan 

polisen och stadsdelsförvaltningen och avser att bjuda in polisen 

till en fördjupad diskussion vid ett av rådets sammanträden.  
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Ny stadsdelsdirektör 

Rådet fick information om att stadsdelsdirektör Per Kjellander 

avslutar sitt uppdrag i Älvsjö. Ny stadsdelsdirektör blir  

Anne-Marie Tingeborn, nuvarande administrativ chef på 

stadsledningskontoret. 


